

ASSOCIATION OING-SERVICE

Maison des Associations
1, place des Orphelins, F - 67000 STRASBOURG
Inscrite au registre des associations
Tribunal judiciaire de Strasbourg Vol 72, Fol 105

Moral report OING-Service 2025

Dear Colleagues,

This spring 2025 session was particularly important because a new Board for OING Service was formed and elected. The new Board will be in service for three years.

Also new committees have been created, taking their official place within our organisation.

We have come together to take part, as representatives of the member INGOs, in the General Assembly of OING-Service, a mark of our commitment to the Conference of INGOs.

Our moral commitment and our active involvement in our European projects contribute to bringing new ideas, creating links and developing new forms of communication, with the aim of strengthening, through our actions, a Europe that is often criticized and even threatened, but in which we believe and for which we are committed

The Board and the Bureau of OING-Service are composed as follows:

The elected members are:

Harry ROGGE, EUROGEO, President

Henk BAARS, Church on the Move, Vice-president

Thea MOHR, EBU, Treasurer

Joyce HERRENT, EYBA, Secretary

Wielie ELHORST, European Forum of LGBTI+ Christian Groups, Member

These five people form the Bureau and are at the same time members of the Board.

The president of OING Service is automatically a non-voting member of the Standing Committee of the Conference of INGOs

The ex-officio members, who are also members of the Board, are

Gerhard ERMISCHER, President of the Conference of INGOs

Geneviève LALOY, Vice-President of the Conference of INGOs

Simon MATTHIJSEN, member of the Standing Committee of the Conference of INGOs

MAIN ACTIVITIES

Representation of the Conference of INGOs

As one of its main tasks, OING-Service reimbursed the travel and subsistence expenses of the representatives of the Conference of INGOs to the various Steering Committees and subordinate bodies, as well as to the North-South Centre. Active participation in these steering committees is vital in order to bring to them the knowledge and point of view of civil society engaged in the respective fields.

OING-Service also reimbursed travel expenses for two and subsistence expenses for one meeting of the Standing Committee in Strasbourg (on the occasion of the April and October sessions).

Zoom

In the past, OING-Service took out a subscription to Zoom, a multi-platform videoconferencing service. It is available to the Conference of INGOs, its Standing Committee and its committees, as well as to other bodies linked to the Conference of INGOs. For all these users, use is free of charge. As a result, OING-Service no longer reimburses the use of other videoconferencing services. Over the year many committees found the option and used the ZOOM service intensively!

Interpreting

OING-Service works with interpreters who provide their services for a fixed fee, currently €125 per hour started for interpreting services of no specific complexity. The committees can work with other interpreters and are then reimbursed at this same rate.

Webinars organised by the Committees

Several Committees of the Conference of INGOs have organised webinars for the representatives of their member INGOs and other committed people, to further reflection and action on their issues, but also to support INGOs in contributing more to the application of relevant Council of Europe instruments. For several Committee webinars, OING-Service financed the interpretation in 2025.

Presidency expenses

The President of the Conference of INGOs is based in Strasbourg, which gives him a much more constant presence at the Council of Europe to make the voice of civil society heard and consolidate the position of the Conference of INGOs. At the same time, this significantly reduces the Presidency's travel costs and OING-Service is therefore contributing financially to this local installation.

Finance

With a growing awareness of being able to act in several committees the number of activities have risen. For example the number of webinars including interpretation. OING Service is happy to support all this financially within limits. The newly elected OING Service Board saw a discrepancy between the accredited members of the INGO Conference and the voluntary membership of OING Service. The latter, resulting in subscription fees, is an important source of income for OING Service. Over the year the Board has stressed the importance to, voluntarily, become a member of OING Service.

More financial details of resources and expenditure are published in the accountant's report. In the 2026 OING Service General Assembly treasurer and auditor will go over more financial details.

PROJECTS

OING-Service looks forward to continue working with the Standing Committee and in supporting the Conference of INGOs in its new projects and representations.

OING-Service also remains financially at the disposal of the Committees within the amount freely available (including interpretation costs but excluding translation costs) and for dynamic projects validated by the Standing Committee.

Harry Rogge

Veenendaal, The Netherlands April 2026

*OING Service enables and supports the work of the INGO Conference to the Council of Europe
Le service OING permet et soutient le travail de la Conférence des OING auprès du Conseil de l'Europe*

ASSOCIATION OING-SERVICE

Maison des Associations
1, place des Orphelins, F - 67000 STRASBOURG
Inscrite au registre des associations
Tribunal judiciaire de Strasbourg Vol 72, Fol 105

Rapport moral OING-Service 2025

Chers collègues,

Cette session de printemps 2025 a été particulièrement importante car un nouveau Conseil d'administration a été constitué et élu pour OING-Service. Ce nouveau Conseil exercera ses fonctions pendant trois ans.

De nouveaux comités ont également été créés et ont pris leur place officielle au sein de notre organisation.

Nous nous sommes réunis pour participer, en tant que représentants des ONG internationales membres, à l'Assemblée générale d'OING-Service, témoignant ainsi de notre engagement envers la Conférence des ONG internationales.

Notre engagement moral et notre participation active à nos projets européens contribuent à apporter de nouvelles idées, à créer des liens et à développer de nouvelles formes de communication, dans le but de renforcer, par nos actions, une Europe souvent critiquée, voire menacée, mais en laquelle nous croyons et pour laquelle nous sommes engagés.

Le Conseil d'administration et le Bureau d'OING-Service sont composés comme suit :

Les membres élus sont :

Harry ROGGE, EUROGEO, Président

Henk BAARS, Church on the Move, Vice-président

Thea MOHR, EBU, Trésorière

Joyce HERRENT, EYBA, Secrétaire

Wielie ELHORST, Forum européen des groupes chrétiens LGBTI+, Membre

Ces cinq personnes forment le Bureau et sont également membres du Conseil d'administration.

Le président d'OING Service est automatiquement membre sans droit de vote du Comité permanent de la Conférence des OING internationales.

Les membres de droit, qui sont aussi membres du Conseil d'administration, sont :

Gerhard ERMISCHER, Président de la Conférence des OING

Geneviève LALOY, Vice-Présidente de la Conférence des OING

Simon MATTHIJSEN, membre du Comité permanent de la Conférence des OING

PRINCIPALES ACTIVITÉS

Représentation de la Conférence des OING

Parmi ses principales missions, OING-Service a pris en charge les frais de déplacement et de séjour des représentants de la Conférence des OING auprès des différents comités directeurs et organes subordonnés, ainsi qu'au Centre Nord-Sud. Une participation active à ces comités directeurs est essentielle pour y apporter l'expertise et le point de vue de la société civile œuvrant dans les domaines concernés. OING-Service a également pris en charge les frais de déplacement pour deux réunions et les frais de séjour pour une réunion du Comité permanent à Strasbourg (à l'occasion des sessions d'avril et d'octobre).

Zoom

Par le passé, le service OING a souscrit un abonnement à Zoom, un service de visioconférence multiplateforme. Ce service est accessible à la Conférence des OING, à son Comité permanent et à ses comités, ainsi qu'à d'autres organes liés à la Conférence des OING. Son utilisation est gratuite pour tous ces utilisateurs. De ce fait, le service OING ne rembourse plus l'utilisation d'autres services de visioconférence. Au cours de l'année, de nombreux comités ont adopté cette option et ont utilisé Zoom de manière intensive.

Interprétation

Le service OING travaille avec des interprètes qui proposent leurs services à un tarif fixe, actuellement de 125 € de l'heure pour les prestations d'interprétation sans complexité particulière. Les comités peuvent faire appel à d'autres interprètes et sont alors remboursés au même tarif.

Webinaires organisés par les comités

Plusieurs comités de la Conférence des OING ont organisé des webinaires à destination des représentants de leurs OING membres et d'autres personnes engagées, afin d'approfondir la réflexion et l'action sur leurs problématiques, mais aussi d'aider les OING à contribuer davantage à l'application des instruments pertinents du Conseil de l'Europe. Pour plusieurs webinaires du Comité, OING-Service a financé l'interprétation en 2025.

Frais de présidence

Le président de la Conférence des OING est basé à Strasbourg, ce qui lui assure une présence plus régulière au Conseil de l'Europe pour faire entendre la voix de la société civile et consolider la position de la Conférence. Parallèlement, cela réduit considérablement ses frais de déplacement et OING-Service contribue financièrement à cette installation locale.

Finances

La participation à plusieurs comités s'étant intensifiée, le nombre d'activités a augmenté, notamment le nombre de webinaires avec interprétation. OING-Service est heureux de soutenir financièrement ces activités dans la limite de ses capacités. Le nouveau conseil d'administration d'OING-Service a constaté un écart entre le nombre de membres accrédités de la Conférence des OING et celui des membres bénévoles d'OING-Service. Ces derniers, qui donnent lieu aux cotisations, constituent une source de revenus importante pour OING-Service. Tout au long de l'année, le conseil d'administration a insisté sur l'importance d'adhérer volontairement à OING-Service.

Des informations financières plus détaillées sur les ressources et les dépenses sont publiées dans le rapport du comptable. Lors de l'Assemblée générale de 2026 du Service OING, le trésorier et le commissaire aux comptes examineront plus en détail les aspects financiers.

PROJETS

Le Service OING se réjouit de poursuivre sa collaboration avec le Comité permanent et d'apporter son soutien à la Conférence des ONG internationales dans ses nouveaux projets et sa représentation.

Le service OING reste également financièrement à la disposition des comités, dans la limite des fonds disponibles (y compris les frais d'interprétation, mais hors frais de traduction), et ce, pour les projets dynamiques validés par le Comité permanent.

Harry Rogge

Veenendaal, Pays-Bas, avril 2026

***OING Service enables and supports the work of the INGO Conference to the Council of Europe
Le service OING permet et soutient le travail de la Conférence des OING auprès du Conseil de l'Europe***